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اقتصاد کیش- مدیر کل تعاون، کار و رفاه 
اجتماعی هرمــزگان گفت: تاکنــون حدود ۵۶ 
میلیــارد ریال از طرح کالا برگ خریداری شــده 

است. 
مجتبــی معین وزیری با بیان اینکه این طرح 
همزمان با سراسر کشور آغاز شده است، اظهار کرد: 
در حال حاضر با شروع اجرای سراسری طرح کالا 
برگ الکترونیک مشوق یارانه ای به میزان افزایش 

۲۰ درصدی مبلغ یارانــه جهت دهکهای اول تا 
سوم تحت پوشش نهادهای حمایتی کمیته امداد 
امام خمینی و ســازمان بهزیســتی با شرط خرید 
۸۰ درصد مبلغ یارانه بصورت کالابرگی، در نظر 
گرفته شده است که استفاده از این مزایای در نظر 

گرفته شده کاملا اختیاری می باشد.
وی با اشــاره به فروشگاه های متصل به این 
طرح افزود: تاکنون حدود ۲ هزار ترمینال فعال در 

هرمزگان وجود دارد و فروشگاه هایی که متقاضی 
مشــارکت در این طرح هســتند می توانند برنامه 
»شما« را بر روی تلفن همراه نصب و درخواست 

خود را ثبت و ارسال کنند.
مدیــرکل تعــاون، کار و رفــاه اجتماعی 
هرمزگان تصریح کرد: از ابتدای شروع این طرح 
تاکنون خانوارهای سطح استان حدود ۵۶ میلیارد 
ریــال کالای مورد نیاز خــود را از طرح کالابرگ 

الکترونیک استفاده و خریداری کرده اند.
معین وزیری بیان کرد: همچنین از این تعداد 
فروشــگاه های متصل به این طرح در هرمزگان 

بیش از ۱۳ هزار تراکنش به ثبت رسیده است.
وی اضافه کرد: افراد بهرمند شــده می تواند 
با گرفتن کد دستوری #۱۴۶۳*۵۰۰* از میزان و 
مانده اعتبار یارانه اســتفاده شده از این طرح آگاه 

شوند.
مدیــر کل تعــاون، کار و رفــاه اجتماعی 
هرمزگان خاطرنشــان کرد: امکان خرید ۱۱ قلم 
کالای اساســی مرغ، تخم مرغ، شیر، پنیر، ماست، 
روغن، ماکارونی، قند، شــکر و برنج و گوشــت 
از طریق کالابرگ الکترونیکی فراهم اســت. که 
در اســتان هرمزگان بیشترین میزان خرید روغن 

و برنج بوده است.

مدیر کل تعاون، کار و رفاه اجتماعی هرمزگان خبرداد:

ثبت بیش از ۱۳ هزار تراکنش در فروشگاه های متصل به
 طرح کالا برگ هرمزگان

بنادر پارسیان و دمام، سکوهایی نزدیک
 برای تجار ایران و عربستان

اقتصاد کیش-با توجه بــه تحولات اخیر در 
خاورمیانه به ویژه بهبود روابط سیاســی جمهوری 
اسلامی ایران و عربستان به نظر می رسد در آینده ای 
بســیار نزدیک تعاملات اقتصادی ۲ کشــور بعد از 
گذشــت هفت سال رکود، با ســرعت بالایی از سر 
گرفته شود؛ از همین رو با توجه به قرار گرفتن بندر 
منطقه ویژه پارســیان در ناحیه ای راهبردی به عنوان 
نزدیک تریــن نقطه مکانی برای حمل و نقل دریایی 
به مقصد بندر ملک عبدالعزیز در شهر دمام عربستان، 
فرصت فوق العاده ای را برای افزایش صادرات مواد 
معدنی، محصولات پتروشیمی و سایر محصولات 

ایجاد کرده است.
» دمام، شهری بندری در عربستان و یکی 
از مهمترین شهرها و بنادر این کشور است «

حمیدرضا بندگان کارشــناس ارشــد حقوق 
تجــارت بین الملل و مشــاور اجرایــی مدیرعامل 
منطقه ویژه انرژی برَ پارســیان در گفت و گو یی  به 
تحلیل این موضوع پرداخته است. مروری بر طرح و 
ایده این کارشــناس ارشد حقوق تجارت بین الملل 
می توانــد نقطه آغــازی بر تصمیم گیــری متولیان 
حوزه اقتصادی کشــور برای ایجاد یک منطقه ویژه 
مشــترک معدنی - پتروشیمی بین ایران و عربستان 
در منطقه ویژه اقتصادی صنایع انرژی برَ پارســیان 
اســتان هرمزگان باشد. بندگان معتقد است: با ایجاد 
منطقه ویژه اقتصادی مشــترک معدنی - پتروشیمی 
بین بندر پارسیان و بندر دمام می توان شاهد تحولات 
چشــمگیری در زمینه صادرات و ســرمایه گذاری 
خارجی در این منطقه باشیم. به گفته وی؛ بندر منطقه 
ویژه اقتصادی صنایع انرژی بر پارسیان در مجاورت 
عسلویه و در غرب استان هرمزگان با زیرساخت هایی 
همچون تســهیلات بندری، جاده، برق، فیبر نوری، 
گاز و فاصلــه ۲۵ کیلومتــری تا فرودگاه بین المللی 
خلیج فارس عسلویه واقع شده است و فاصله تقریبی 
۱۶۵ مایلی این بندر تا بندر ملک عبدالعزیز شهر دمام 
عربســتان صرفه جویی بسیار زیادی در هزینه حمل 
کالا نســبت به صادرات از بندرهای شهید رجایی و 

بندر امام خواهد داشت.
وی تصریح کرد: همچنین عمق بیش از ۱۵ متری 
اسکله های بندر منطقه ویژه پارسیان امکان پهلوگیری 
انواع کشتی های تجاری را فراهم آورده که این خود، 

یک مزیت مهم به شمار می رود.
مشاور اجرایی مدیرعامل منطقه ویژه انرژی برَ 
پارسیان اظهار کرد: با بررسی های بعمل آمده، رویکرد 
کلان اقتصادی عربستان که مبنای سیاستگذاری های 
کلان دیپلماسی اقتصادی این کشور است و عمدتاً از 
طریق کاهش وابستگی به نفت، توسعه منابع درآمدی 
جایگزین و افزایش مشــارکت بخش خصوصی در 

اقتصاد طراحی شده است.
وی اضافه کرد: این نکته نیز حائز اهمیت است 
که شورای همکاری خلیج فارس همچنان در کانون 
دیپلماسی اقتصادی عربستان واقع شده و این کشور از 
مسیر شورای همکاری، مذاکرات آزادسازی تجاری 
را به پیــش می برد و این می تواند مولفه خوبی برای 
اقتصاد ایران نیز باشد. بندگان ادامه داد: از سوی دیگر 
عربســتان در ســال های اخیر در خصوص جذب 
سرمایه خارجی و همچنین سرمایه گذاری در سایر 
کشــورها اقدامات خوبی را انجام داده اســت که در 
زمینه توســعه زنجیره ارزش در منطقه ویژه پارسیان 
می توان از فرصت سرمایه گذاری عربستان بهره مند 

شد.
وی گفت: بر اســاس تحقیقــات بعمل آمده؛ 
عمده واردات عربستان شامل ماشین آلات، تجهیزات 
مکانیکی و برقی، کشــتی و قایق، سازه های دریایی، 

دارو، آهن، فولاد، ســوخت معدنــی و روغن های 
معدنی، تجهیزات پزشــکی، تجهیزات عکاســی و 
فیلمبرداری، سنگ ها و مواد پلاستیکی است و از این 
رو توجه ویژه و تمرکز در حوزه های معدنی، فولادی 
و پتروشــیمی می تواند در زمینه صادرات و جذب 
سرمایه گذاری خارجی در منطقه ویژه پارسیان یکی 
از مهمترین رویدادهای حاصل از بهبود روابط ایران 

و عربستان تلقی شود.
کارشــناس ارشــد حقوق تجارت بین الملل 
اظهار کرد: همچنین از آنجایی که عربستان به منظور 
حمایت از صــادرات، بانک صــادرات و واردات 
عربستان )EXIM ( را ایجاد کرده است که در سال 
۲۰۲۰ با سرمایه ۳۰ میلیارد ریال سعودی برای تقویت 
صــادرات و حمایت از پروژه های صنعتی و معدنی 
عملیاتی شــد، می توان از ایــن ظرفیت بالقوه نیز در 
راســتای رفع تحریم های ظالمانه با توجه به مزیت 
های قانونی مناطق ویژه اقتصادی و تاسیس بانک های 

آفشور و بیمه های بین المللی بهره مند شد.

- منطقه ای نوظهور در میدان اقتصاد با 
نشان خلیج فارس

به گفته وی؛ از ســویی دیگر عربستان با ایجاد 
مناطق ویژه اقتصادی به دنبال برنامه توسعه صنعتی و 
لجستیک ملی است و همین امر می تواند به ترغیب 
دیپلماســی اقتصادی عربســتان برای ایجاد منطقه 
ویژه اقتصادی معدنی _ پتروشیمی مشترک ایران و 
عربستان در منطقه ویژه پارسیان کمک بسزایی داشته 
باشد. بندگان ادامه داد: در هر صورت با توجه به اهمیت 

شعار سال )مهار تورم و رشد تولید( و با در نظر گرفتن 
منویات رهبر معظم انقلاب )مدظله العالی( اینگونه 
بنظر می رسد با تشــکیل کارگروهای تخصصی در 
خصوص ایجاد منطقه ویژه مشترک ایران و عربستان 
و سرعت بخشیدن در انجام مطالعات دقیق تر پیرامون 
موضوعاتی که مطرح می کنیم می توانیم در دیپلماسی 
اقتصادی کشور شاهد رویداد اقتصادی پویا و برُد برُد 

در غرب هرمزگان باشیم.
وی، بررسی ایجاد منطقه ویژه مشترک معدنی _ 
پتروشیمی ایران و عربستان در منطقه ویژه پارسیان، 
معرفی بندر منطقه ویژه پارســیان به فعالان تجاری 
داخلی و خارجی، بررسی خواهرخواندگی شهرهای 
پارسیان و دمام با رویکرد تقویت مناسبات اقتصادی، 
فرهنگی و گردشــگری دریایی، مطالعه کارشناسی 
در خصوص آماده ســازی بسته های سرمایه گذاری 
خارجی در منطقه ویژه پارســیان و بررســی بازار 
نیازمندی های وارداتی عربستان و تسهیل صادرات 
کالاهای مورد نیاز عربستان از طریق بندر منطقه ویژه 

پارسیان را ازجمله مواردی دانست که می طلبد مورد 
توجه مدیران اقتصادی کشور قرار گیرد.

رونق بندر منطقه ویژه پارسیان نقش موثری در 
توســعه مبادلات تجاری و فعالیت های اقتصادی و 

تولیدی کشور داشته است.
واردات مواد اولیــه صنایع آلومینیومی از بندر 
منطقه ویژه طی ۲ ســال اخیر نشان از پویایی و ارائه 
خدمات گمرکی مناســب در منطقه ویژه اقتصادی 

پارسیان بوده است.

نگاهی اجمالی به تحولات اخیر در خاورمیانه و نگاه ویژه دولت سیزدهم به تقویت روابط بین المللی با اولویت کشورهای منطقه، به ویژه 
روابط جمهوری اسلامی ایران و عربستان نشان دهنده از سرگیری و شتاب تعاملات اقتصادی و تجاری ۲ کشور بعد از گذشت هفت سال است. بنابراین 

ببینیم منطقه ویژه پارسیان در کجای این تعاملات فرصت نقش آفرینی دارد؟

 با بررسی های بعمل آمده، رویکرد کلان اقتصادی عربستان که مبنای سیاستگذاری های 
کلان دیپلماسی اقتصادی این کشور است و عمدتاً از طریق کاهش وابستگی به نفت، توسعه 
منابع درآمدی جایگزین و افزایش مشارکت بخش خصوصی در اقتصاد طراحی شده است.

اقتصاد کیــش- نماینده عالی 
دولت در اســتان هرمــزگان گفت: با 
کمک های فنی و اعتباری اســتانداری 
تلاش می کنیم بخشــی از ســود وام 
سرمایه گذاران را به عنوان یک مشوق 

جبران کنیم. 
مهــدی دوســتی در نشســت 
هم اندیشــی با نمایندگان تشکل های 
کشاورزی اســتان، اظهار کرد: حدود 
دو هفته پیش از مدیران دســتگاه های 
اجرایی اســتان درخواســت کردیم 
تــا در حوزه های فعالیتی کــه دارند 
مســائل معطل و درخواست های معطل ســرمایه گذاری را جهت تصمیم گیری 
اعلام کنند و حدود ۶۸ درخواســت احصا شــد که در هفته های پشت سرهم به 
صورت فشرده رسیدگی به آن ها انجام می شود. وی با اشاره به بررسی مجدد برخی 
از درخواســت های ســرمایه گذاری و رفع موانع آن، عنوان کرد: اساسا در اعطای 
مجوزات با کشاورزان و دامداران مشکلی نداریم اما مشکل با کسانی است که در 
حجم های قابل توجهی بدون داشتن اهلیت زمین به بهانه های مختلف گرفته اند و 

کاری هم انجام نداده اند.
اســتاندار هرمزگان، با بیان اینکه اهلیت ســنجی با بررسی سابقه کار مشابه 
انجام می شــود، ادامه داد: در تیر ماه تمام پرونده های معطلی که از سنوات گذشته 
معطل مانده است تعیین تکلیف خواهد شد و اگر هم کسی اعتراضی دارد می تواند 
به کارگروه زیربنایی مراجعه کند. اســتاندار هرمزگان با تاکید بر اینکه کسانی که 
اهلیت شان تایید شود در مسیر سبز بررسی حتما با درخواست شان موافقت خواهد 
شد، گریزی به دغدغه فعالان بخش کشاورزی در رابطه با درخواست صورت های 
مالی توســط بانک ها برای اعطای  تســهیلات بیش از ۵ میلیارد تومان هم زد و 
عنوان کرد: سقف درخواست صورت های مالی توسط بانک ها از ۵ میلیارد تومان 
به ۱۵ میلیارد تومان افزایش یافته است و برای سال آینده نیز اگر می خواهند افزایش 

سقفی صورت بگیرد می توانند اعلام کنند تا از طریق وزیر اقتصاد پیگیری کنیم.
دوســتی، اعطای اعتبارات فنی استانداری را تصمیمی سخت دانست و بیان  
کرد: برای این مسئله باید از منابع پروژه های عمرانی استفاده کنیم که ممکن است 
منجر به تعطیلی آن پروژه عمرانی شود که و طیفی از مردم را درگیر و ایجاد چالش 
کند. وی شیلات و کشاورزی را جزو صنایع پیشران استان ذکر کرد و افزود: تمام 
مشوق های سرمایه گذاری در استان را به سمت پروژه های پیشران هدایت کرده ایم 
اما به هر صورت با محدودیت منابع روبرو هستیم و برای حل این مشکل در تلاش 
هستیم حساب های بانکی تمام صنایع و بنگاه های اقتصادی را به استان منتقل کنیم 
چرا که در این صورت گردش مالی بانک های استان افزایش خواهد یافت و به ازای 

هر واحد می توانیم تا سه واحد تسهیلات از بانک های استان بگیریم.
نماینده عالی دولت در استان هرمزگان، اضافه کرد: با کمک های فنی و اعتباری 
استانداری تلاش می کنیم بخشی از سود وام سرمایه گذاران را به عنوان یک مشوق 
جبران کنیم بنابراین در این حوزه مشکل خاصی نداریم و مشکل اصلی در منابع 
تسهیلاتی است که راه افزایش آن بالابردن گردش مالی استان و انتقال حساب های 
شرکت ها به استان است که بر همین اساس لیست شرکت ها و بنگاه های اقتصادی 
به وزیر اقتصاد تحویل شــد و طی روزهای آینده به صورت حضوری از وزارت 
اقتصاد پیگیری تحقق این مهم را انجام خواهیم داد. دوستی، با اشاره به مسئله تامین 
سوخت کشاورزان، عنوان  کرد: هیچ گونه مسئله ای در این حوزه وجود ندارد و لازم 
است سازمان جهادکشاورزی یک چارتی را آماده سازی کند تا از ابتدای سال سهمیه 
ســوخت مشخص شود و بر اســاس آن تحویل کشاورزان شود. وی با دعوت از 
سرمایه گذاران بخش کشاورزی برای ورود به عرصه  پرورش جلبک برای استفاده 
از آن به عنوان خوراک دام، اظهار کرد: آمادگی داریم زمین، زیرساخت ، مجوزات و 
۹۰ درصد هزینه های پروژه را وام با سود پایین دهیم. استاندار هرمزگان همچنین بر 
لزوم احداث گلخانه با هزینه های پایین و بازبینی و اصلاح برخی از استانداردهای 

سازه ای در بخش کشاورزی و دامداری  تاکید کرد.

اقتصاد کیش- رئیس کل دادگستری هرمزگان با اعلام صدور دستور قضایی 
برای حذف و اصلاح رویه های ناممکن با همکاری اداره کل اســتاندار، از آغاز 
عملیات ترخیص چند محموله برنج وارداتی به میزان ۵ هزار تن از بندر شــهید 

رجایی بندرعباس خبر داد. 
رئیس کل دادگستری اظهار کرد: با توجه به تأکیدات رئیس قوه قضاییه مبنی 
بر تســهیل تجارت و لزوم پیگیری و نظارت بر نحوه ورود، نگهداری و ترخیص 
کالا در بنــادر و گمرکات، در جریان پنجاه و یکمین بازدید مســئولین قضایی از 
بندر شــهید رجایی بندرعباس و در نتیجه بازرســی های انجام شده با همکاری 
دستگاه های اجرایی، موضوع مشکل برنج های وارد شده از کشور پاکستان مطرح 

شد و دستورات قضایی لازم صادر شد. 
مجتبی قهرمانی افزود: یکی از سیاست های دستگاه قضایی به منظور تسهیل 
فرآیند تجارت و جلوگیری از انباشت و رسوب اقلام وارداتی، اصلاح و حذف رویه 
های زائد و خارج از توان تجار می باشد، که بر این اساس با ورود به موقع دستگاه 
قضایی به موضوع عدم امکان صدور گواهی بازرســی از سوی کشور پاکستان با 
همکاری اداره کل استاندارد، پیش از اینکه محموله های مذکور در معرض تضییع 
و انقضای تاریخ مصرف قرار گیرد، مشکل به وجود آمده، به صورت کامل حل شد 

و هم اکنون بازرگانان مذکور امکان ادامه فرآیند ترخیص را دارند. 
وی در خصوص جزئیات این خبر بیان داشــت: در جریان پنجاه و یکمین 
بازدید مسئولین قضایی استان هرمزگان از بندر شهید رجایی بندرعباس، موضوع 
عدم ترخیص حدود ۵ هزارتن برنج وارداتی از مبدا کشور پاکستان مطرح و ابعاد 
مختلف آن مورد بررسی قرار گرفت. این مقام قضایی تصریح کرد: در نتیجه بررسی 
ها مشــخص شد بر اساس رویه موجود در کشورمان، تجار و واردکنندگان برنج 
باید اسنادی را از کشور مبدأ دریافت و به مقامات ذیصلاح در ایران ارائه می کردند 
که این اسناد از سوی پاکستان در خصوص محموله های تجاری این کشور صادر 
نمی شود و به لحاظ اینکه قصوری متوجه واردکنندگان نیست و عدم امکان ارائه 
اسناد مذکور در حدود یک ماه اخیر باعث انباشت این میزان برنج مربوط به چندین 
تاجر شده است.   قهرمانی تصریح کرد: بر این اساس با صدور دستور ویژه قضایی 
و ورود ســازمان استاندارد به موضوع پس از اصلاح رویه جاری، مشکل تجار و 
واردکنندگان برنج به صورت کامل حل شد و با توجه به تأیید سلامت این برنج ها 
و انجام آزمایشات لازم از امروز مالکین این محموله ها می توانند به منظور ترخیص 
آن به اداره کل استاندارد استان هرمزگان مراجعه کنند. رئیس کل دادگستری استان 
هرمزگان همچنین ضمن قدردانی از تعامل خوب دستگاه های متولی که در این 
رابطه با مسئولین قضایی همکاری لازم را داشته اند، خاطرنشان کرد: خوشبختانه با 
ورود دستگاه قضایی به موضوع و در نتیجه همکاری خوب دستگاه های اجرایی به 
ویژه اداره کل استاندارد، هم اکنون در کمتر از ۴۸ ساعت پس از مهلت تعیین شده، 
با ترخیص این محموله بزرگ، از تحمیل خسارات ناشی از تأخیر به وجود آمده به 
بیت المال و تجار و واردکنندگان، جلوگیری شده است و در صورتی که این رویه 
اصلاح نمی شد تا ماه های آتی، هزاران تن برنج بر محموله های قبلی انباشت می 
شد و همین طور با فساد این محموله ها مواجه می شدیم که بحمداللَّ با پیش دستی 

و پیش بینی این مشکل حل شد. 

اقتصــاد کیش- مدیرکل آمــوزش فنی و حرفــه ای هرمزگان گفت: 
براساس بررسی ها و برآوردهای انجام شده به طور میانگین ۶۵ درصد مهارت 

آموزان این سازمان در هرمزگان وارد بازار کسب و کار و شاغل می شوند.
محمد بذرافشان افزود: میانگین اشتغال به کار مهارت آموزان و آموزش 

دیدگان فنی و حرفه ای در کشور ۵۵ درصد است.
وی ادامه داد: بسیاری از افراد جویای کار از وجود ظرفیت مراکز فنی و 
حرفه ای برای مهارت آموزی و بسیاری هم از رشته های آموزشی این مراکز 
بی اطلاع هســتند که رسانه ها می توانند نقش موثری در معرفی اداره کل فنی 

و حرفه ای به جامعه ایفا کنند.
مدیــرکل آموزش فنی و حرفه ای هرمزگان اضافه کرد: شناســاندن این 
ظرفیت ها به توســعه این استان کمک می کند و مسوولیت داریم زمینه ایجاد 
اشــتغال به کار افراد جامعه را فراهم کنیم که یکی از برنامه ها برای رســیدن 

به هدف، معرفی و شناساندن ظرفیت های موجود در این اداره کل است.
بذرافشــان خاطر نشــان کــرد: ۴۱ هزار نفر دوره در ســال گذشــته 
برگزار شــد که جامعــه مخاطبی متنوعــی از این فرصت اســتفاده کردند 
کــه می توان بــه آموزش های داده شــده در پادگان های نظامــی، زندان ها، 
ســکونتگاه های غیر رســمی، دانشــگاه ها، مراکز دولتی فنــی و حرفه ای، 
 مراکز آزاد فنی و حرفه ای، روســتاها و مراکز تحت پوشــش بهزیستی اشاره

 کرد.
وی با اشاره به برنامه های اداره کل آموزش فنی و حرفه ای در سال جاری 
گفــت: تقاضا محوری آموزش ها به طور جدی در برنامه ســال جاری قرار 
داشته و نیروها براساس اعلام نیاز صنایع و نهادها تربیت می شوند، به عنوان 
مثال استاندار هرمزگان چند روز قبل از فنی و حرفه ای خواست زمینه آموزش 

۳۵۰ نفر راننده پایه یک را که نیاز استان است فراهم سازد.
مدیــرکل آموزش فنی و حرفــه ای هرمزگان بیان کــرد: اجرای طرح 
مهــارت آموزی در محیــط واقعی کار را هم به طور جــدی دنبال می کنیم 
 و از ظرفیــت ۳۴ هــزار صنــف فعال در اســتان برای این منظور اســتفاده 

می شود.
بذرافشــان با اشــاره به اجرای طرح های توسعه ای در سواحل مکران و 
نیاز صنایعی که در آنجا مســتقر می شوند به کارگران ماهر، گفت: صنایع در 
حوزه ســواحل مکران تا کنون کمک خاصی انجام نداده اند اما در پی ایجاد 
مرکز فنی و حرفه ای در ســیریک بوده تا در این زمینه نقش خود را ایفا کنیم 

و به مردم بومی ساکن در آن منطقه کمک شود.
وی با اشــاره به برنامه های اوقات فراغت بیان کرد: چهار هزار و ۵۶۳ 
نفر دوره در سال جاری برای اوقات فراغت افراد در سراسر استان آغاز شده 
است و تا کنون هم افزون بر ۱۰ هزار نفر دوره در رشته های فنی و حرفه ای 

درحال آموزش هستند.
مدیرکل آموزش فنی و حرفه ای در پاســخ به اینکه دوره های آموزشی 
مراکــز دولتــی فنی و حرفه ای هرمزگان در چند ســال گذشــته به صورت 
یک شــیفت برگزار می شــد و آیا اکنون رویه تغییر کرده اســت یا خیر،  هم 
گفــت: اکنــون کارگاه های آموزشــی براســاس نیاز و تقاضــا به صورت 
 یک یا ۲ شــیفت برگزار می شــود کــه این آموزش ها در ۳۷ گروه شــغلی 

است.

اقتصاد کیش- معاون بهداشــتی دانشــگاه علوم پزشکی هرمزگان از 
اجرایی شدن نوبت دهی و نظام ارجاع الکترونیکی کلیه مراکز خدمات جامع 

سلامت استان به نظام ارجاع سطح دو خبر داد. 
دکتــر عبدالجبــار ذاکری افــزود: در ایــن برنامه مردم بــا مراجعه به 
پزشــک مرکز خدمات جامع سلامت توسط پزشــک مرکز معاینه و پرونده 
الکترونیک ســلامت بیمار تکمیل می شــود ودر صورت تشــخیص و نیاز 
 بــه متخصص یا فــوق  تخصص به کیلینک ها و بیمارســتان ها ارجاع داده 

می شود.
وی بیان کرد: در این برنامه پزشک مرکز بصورت الکترونیکی از طریق 
ســامانه نوبت دهی، نوبت های مراکز و متخصصین را در تمامی مراکز سطح 
۲ و ۳ که تحت پوشــش دارد، مشــاهده می کند و طبق نظر پزشک مرکز و یا 
خود بیمار نوبت اخذ می شــود؛ نوبت اخذ شده با مشخصات بیمار به اطلاع 

او می رسد و در سامانه ثبت می شود.
معاون بهداشــتی دانشگاه علوم پزشــکی هرمزگان بیان کرد: بیمار پس 
از معاینه توســط پزشــک متخصص تحت درمان همان پزشک متخصص 
قرار گرفته و پرونده برای پیگیری به ســطح یک بازگشــت داده می شود که 
در نتیجه بیمار نیاز به ادامه درمان در یک ســطح بالاتر یا همان ســطح  دارد و 
 در این  صورت  مجددا  مانند روال نوبت دهی قبلی به پزشــک دیگر ارجاع 

می شود.
وی اضافــه کرد: پذیرش مراجعیــن در صورتیکه از طریق نظام ارجاع 
به کلینک و بیمارســتان ها صورت گیرد، مشــمول تعرفه های دولتی خواهد 
شــد و بــا این کار ضمن تســهیل در رونــد درمان بیمــاران صرفه جویی 
 قابــل توجهــی در زمــان و هزینه هــای درمانی بیماران صــورت خواهد 

گرفت.
ذاکری اظهارکرد: اجرایی شدن این طرح می تواند نقش بسزایی دربهبود 
و پیشگیری از بیماری در بیماران داشته و شاهد پیشرفت در وضعیت سلامت 

بیماران و رضایتمندی مردم باشیم.

استاندار هرمزگان:

حجم ارائه تسهیلات بانکی به 
سرمایه گذاران در هرمزگان 

افزایش می یابد

آغاز عملیات ترخیص ۵ هزار تن 
برنج وارداتی در بندرعباس

مدیرکل آموزش فنی و حرفه ای هرمزگان :

6۵ درصد مهارت آموزان فنی و 
حرفه ای هرمزگان شاغل می شوند

نظام ارجاع الکترونیکی در مراکز خدمات 
جامع سلامت هرمزگان فعال شد
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